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Iz deželnega zbora. 
Razprava o deželni podpori za zgradbo kam

niške železnice. 
Kakor znano, sprejel se je v državni zakon o zgradbi 

kamniške železnice pogoj, da država pripomore v ta 
namen s svoto 200.000 gold. , ako tudi dežela kranjska 
prevzame za 50.000 gld. delnic. Poročal je o tem pred
logu deželnega odbora poslanec K r s n i k, za njim pod
pirala sta nasvet finančnega odseka gg. Š u k l j e in 
dr. S a m e c , ker je pa poslanec Šuklje pritrdivši sicer 
predloga zmiraj le kazal na Dolenjsko, očitavši prejšnjim 
deželnim zborom, da za D o l e n j s k o n i s o s t o r i l i ni
česar, oglasil se je tudi dr. P o k i u ka r k besedi in je 
svoje stališče označil in ono očitanje zavrnil približno 
tako-le: 

Nisem bil namenjen spregovoriti pri tej točki, pa 
neke opazke prvega govornica v tej zadevi silijo me 
odgovoriti mu kolikor moč na kratko. 

Daues imamo prvio priliko pečati se z železuico, 
katero nam je dovolila sedanja prijaznejša vlada v ko
rist naše dežele in poglavitno čutilo, Katero gotovo na
vdaja vso slavno zbornico, je čutje hvaležnosti do slavne 
vlade, da se je vendar enkrat ozrla tudi na našo deželo. 

Drugo čutje pa je gotovo neka tesnoba, katera nas 
navdaja glede prihodnosti, ako bi naša uboga dežela 
morala za vse prihodnje zgradbe v deželi dokladati v 
tej razmeri, kakoršno nam je vlada po postavi sprejeti 
v državnem zboru — naložila glede te železnice. Ako 
pri tej železnici država pripomore z 200.000 gold.. de
žela pa 50.000 gold., toraj to gotovo ni prava razmera, 
in vsaj bi bil to sila nevaren prejudic za prihodnost, 
ako ne prezremo revščine naše dežele. — Tedaj se mi 
zdi, da nikdar ne bo prezgodaj naglašati stališča, da 
naša dežela ne more niRakor tudi v prihodnje v tej raz
meri vdeieževati se pri zgradbah železnic v taki raz
meri, kakoršno imamo hote ali nehote pri kamniški. 

Kar pa me je prisililo danes besedo poprijeti, je 
dvojno, kar je naglašal prvi govornik, in to: naglašanje 
dolenjske svoje izvolitve in pa očitanje, da je deželni 
zbor do sedaj zanemarjal Dolenjsko. 

Gospoda moja! Kadar se gre za imenitno gospo
darsko vprašanje, naj uže bo to v sorist temu ali onemu 
delu naše dežele, tedaj vendar nikakor ne gre naglašati 
tesnosrčne okoliščine, je-li je kdo izmed nas izvoljen v 



tem ali drugem kotu naše dežele, toraj smo vsi po
slanci vse naše dežele, in moramo biti edini v tem, 
storiti vse, kar more služiti v povzdigo njenega blago
stanja. 

Ako pa gospod poslanec očita deželnemu zboru, da 
je do sedaj zanemarjal Dolenjsko, moram pa vendar ne
koliko na pomoč priti njegovemu opominu. Opozarjam 
samo na dolenjsko železnico, naj gospod govornik malo 
pregleda stareje in noveje naše stenografične zapisnike 
iu tu bo našel, kako živo se je ves čas naš deželni zbor 
brigal za to železnico. — Ako do sedaj to prizadevanje 
ui se imelo povoljnega vspeha, toraj temu prav gotovo 
ni kriv deželni zbor kranjski. 

Dalje pa opozarjam na stareje razprave v naši zbor
nici v zadevah kmetijske šole za Dolenjsko, prosim po
gledati stenografične zapisnike pred 10. do 12. leti in 
tam bodete našli, kolike oorbe smo imeli uže v tej za
devi v naši zbornici in koli so se je uže tedaj preiska-
valo in pripravljalo za ustanovitev te Dolenjski po
trebne šole. 

Ako bi se toraj samo le na te dve reči oziralo, je 
očitanje, katero se je storilo našemu deželnemu zboru 
neopravičeno. 

Oprostimo se toraj vstj v takih vprašanjih one 
tesnosrčnosti, Katera našo deželo vedno hoče trgati v 
različne dele, temveč imejmo pred očmi vedno korist 
vse naše dežele. 

Glasoval bom toraj s tega stališča za predlog finanč
nega odseka in dostavek gosp. dr. Samca. (Splošna po
hvala in dobro-Klici med poslanci na obeh straneh.) 
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